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Anexa 4 

RAPORT DE EVALUARE AL COMISIEI DE ABILITARE 

Din data de: 17 06 2021 

Numele ~i prenumele candidatului: RAILEANU SZELES Monica 
Titlul tezei de abilitare. International financial policies in the global economy 
Domeniul de studii universitare de doctorat: Finante 
Denumirea lnstltutiei Organizatoare de Studi i Universitare de Doctorat (IOSUD) unde a avut loc 
sedlnta publica de sustinere a tezei de abilitare: Universitatea Transilvania din Brasov 

Punctele tari ale tezei de abilitare : 
gama larga de metode 9i tehnici de modelare utillzate. 
realizarea de cercetari inovative prin apl icarea unor tehnici adecvale in domeniul 
economic. 

Punctele slabe ale tezei de abilitare: 
neces itatea unei mai bune tundamentari din perspectiva teorie i economice a studiilor 
ernpirice . 

lntrebarile formulate de comisi e ~i raspunsurile candidatulu i 
Prof.dr, Bogdan DIMA 
Care este politica dvs in 'meterie de seiectie a jurnalelor? 
Exista 2 categorii de publicatii , unele care abordeaza probleme sociale 9i altele, la cele sociale
 
nu consider ca sunt publicatii slabe dar este posibil sa aiba un renume mai slab acum. Ultimele
 
2 articole Ie-am selectat dupa zonele pe care Ie-am abordat. Am ales jurnalele dupa lema
 
articolului, pornind de la zona rosie .
 

A(i lucrat sau intentionafi sa tucreti cu modele de tip wavelet ?
 
Nu am folosit, am vazut ca sunt foarte utilizate dar nu consider ca mai sunt 0 noutate .
 

Gama de retele neuronale este foarte vasta, v-ati gimdit la ceva precis?
 
Aplicatii ale lnteliqentei artific iale cu prelucrarea unui volum mare de date, dar sunt totosite deja
 
in unele tari, in band. Nu sunt convinsa ca pot aduce niste contributii noi.
 

tnvocei! ttecvent S TATA exista limitari ale ecesteie, afi incercat sa ie~ iti din ceea ce ofera 
STATA? 
Am lucrat 9i cu altele dar nu am identificat niciun model pe care sa nu TI pot realiza in STAT A. 

Ati utilizat difference GMM sau extended GMM? 
Am apltcat aceste metode , cu baze de dale afectate de heterogenitate. Am comparat estlrnartle 
9i Ie prezint comparativ urrnand sa rna opresc la modelul care prezinta mai multe semnificatii. 

Referitor la modelele muninive; va reteriti la modele combinate cu GLM sau un cadrul mai larg 
SEM? 
Am ulilizat modele cu efecte fixe ?i efecte random, in care se porneste la fel, de la un model 
simplu care se imbogate9te si apoi prin testari succesive se determina modelul potrivit. Nu am 
utilizat SEM consider ca se potrivsste mal mult pe probleme sociologice, pe probleme cauzale . 
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Cat de mutt ne-ar interesa pentru studiul pieielor financiare tntemeticnete justificarea cautarii
 
unor astfel de efecte (etecte fixe / etecte random)?
 
Daca avem variabilitate mare in interioru! unei tari (condit!i financiare mai volatile de-a lungul
 
timpului) sau diterente mari intre tar i.
 

Prof .dr. Alin ANDRIES
 
Ce crezi ca trebuie schimbat tn comportamentul tau pentru a atrage doctoranzi?
 
Consider ca trebuie sa fiu un mentor pentru doctoranzi, sa fiu aproape de ei, sa Ii inva\ ceea ce
 
stiu, sa existe un dialog.
 

Cum ai identificat modelele de tip multinivel care trebuiesc utilizate in cercetarea realizat{j? 
Daca ne reterirn la multinivel trebuie vazut daca se identifica un nivel mare de variatie tn cazul 
nivelelor. Trebuie facuta 0 diterenta intre regresii !?i modele multinivel. In general pornesc de la 
teste . Am verifi cat autocorelatia, endogene itatea . 

Avand in vedere cele 2 modele din erticot nu crezi ca exista probleme de endogeneitate 
cauzate de "reverse causality"? 
Nu consider ca sunt eronate concluziile. Am vrut sa evidentiez ca rnultinationalele pot avea
 
efecte negative
 

Te rag sa explici retionementul economic et paragrafului 2 de la pg 60
Modelul s-a dovedit mai bun aplicat pe acele date 9i a condus la aceasta predictie .
 

in ce jurnal din domeniul Finente ai in vedere sa publici in urmetotii 3 ani?
 
International Finance, dar nu pot sa spun ca mi-am propus un anume jurnal, trebuie sa gasesc
 
a terna mal lntai in domeniu.
 

Prof . dr. Marius Sorin DINCA
 

Cum vrei sa conturezi orientarea pe Finente, pe ce tematici?
 
Piete de capital, a9 lucra pe serii de timp 9i sa folosesc metode pe care nu Ie-am foloslt pana
 
acum .
 

Cum esti dispusa sa imparta~e~ti cu doctorenzii expetiente ta?
 
Trebuie iacuta 0 investitle mare la masterat in metode cantitative pentru a avea doctoranzi buni ,
 
Se pot organiza Intalniri neformale period ice cu masteranzii sau doctoranzii pe temele de
 
preqatire .
 

Observatiile comisiei
 
Reorientarea focus-ului cercetarii pe topici din domeniul Hnantelor.
 

Rezultatul vatu lui:
 
3 voturl pentru .
 

CONCLUZIA COMISIEI DE ABILITARE:
 
Se propune acordarea atestatului de abilitarea dnei RAILEANU SZELES Monica.
 

COMISIA DE ABILITARE
 
Nume si prenume: Semnatura
 

...--- - - ~ ._~ ~ . _-.. _. -'- 

Prof.dr. Bogdan DIMA ,
,1\ f\ -Prof.dr. Alin ANDRIE~ 

lt~y.-· » -,(:~ 

' . 

Prof.dr. Marius Sarin DINCA 
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Anexa 5 
Universitatea Transilvania din Brasov 
Facultatea de S;tiinte economice ~i administrarea afacerilor 

PROCES VERBAL 

incheiat cu ocazia sustiner!i publice a tezei de abilitare elaborata de prof dr. RAILEANU 
SZELES Monica , in vederea obtinerii atestatului de abilitare, in domeniul Finante . 

Presedintele deschide seointa, anunta scopul si prezinta comisia de specialisti, torrnata din' 
SPECIALIST: Prof.dr. Bogdan DIMA 
SPECIALIST: Prof .dr. Alin ANDRIES; 
SPECIALIST: Prof.dr. Marius Sorin DINCA 

Se da cuvantul dnei prof. dr. RAILEANU SZELES Monica ,care prezinta sinteza tezei de
 
abilitare.
 
Se da cuvantul, in continuare, specialistilor din cornponenta comisiei de specialitate pentru
 
evaluarea tezei de abilitare.
 

Se consernneaza lntrebarile formulate de membrii comisiei de specialitate $i de publicul
 
participant, precum $i raspunsurue candidatului:
 
1.Care este politica dvs in meterie de seteaie a juma/e/or?
 
Raspuns: Exista 2 categorii de pubticatii , unele care abordeaza probleme sociale !?i altele, la
 
cele sociale nu consider ca sunt publlcatii slabe dar este posibil sa alba un renume mai slab
 
acum. Ultimele 2 articole Ie-am selectat cupa zonele pe care le-arn abordat. Am ales jurnalele
 
dupa tema articolului, pornind de la zona rosie .
 
2. Ari lucrat seu intentionati sa lucrari cu modele de tip wavelet? 
Raspuns: Nu am folosit, am vazut ca sunt toarte utilizate dar nu consider ca mai sunt 0 noutate. 
3. Gama de rerele neuronaJe este foarte vasta, v-et) gandit la ceva precis? 
Raspuns: Aplicatu ale lnteliqentei arttfl ciale cu prelucrarea unui volum mare de date, dar sunt 
folosite deja in unele tari, in oanci Nu sunt convinsa ca pot aduce niste contributii noi. 
4. lnvocet! trecvent S TATA, exista limitari ale ecesteie, ari tncercet sa ie~iti din ceea ce ofera 
STATA? 
Raspuns: Am \ucrat !?i cu altele dar nu am identificat niciun model pe care sa nu iI pot realiza in 
STATA. 
5. A(i utilize: difference GMM sau extended GMM? 
Raspuns: Am aphcat aceste metode, cu baze de date afeclate de helerogenilale. Am comparat 
estirnarile si Ie prezint comparativ urrnand sa rna opres c la modelul care prezinta mai rnulte 
semnificatii 
6. Referitor la mode/ele multinive/, va reteriu la modele combinate cu GLM sau un cadru/ mai 
larg SEM? 
Raspuns: Am utilizat modele cu efecte fixe ~i efecle random, in care se porneste la fel, de la un 
model simplu care se trnboqateste ~i apoi prin testari succesive se determina modelul potrivit. 
Nu am ulilizat SEM consider ca se potriveste mai mult pe probleme sociologice, pe probleme 
cauzale. 
7. Cat de mult ne-ar interesa pentru studiul pietelor financiare intemetionele justiticeree cautarii
 
unor astfel de etecte (efecte fixe / etecte random)?
 
Raspuns: Daca avem variabilitate mare in interiorul unei tari (conditii financiare mai volatile de-a
 
lungul timpului) sau diterente mari intre tan.
 

8. Ce crezi ca trebuie schimbat in compottementui tau pentru a atrage doctoranzi?
 
Raspuns: Consider ca trebuie sa fiu un mentor pentru doctoranzi, sa fiu aproape de ei, sa Ti
 
inva\ ceea ce stiu, sa existe un dialog .
 
9. Cum ai identiticat modelele de tip multinivel care trebuiesc utilizate in cercetarea realizata? 
Raspuns: Daca ne referim la multinivel trebuie vazut da ca se identitica un nivel mare de variatie 
in cazul nivelelor. Trebuie tacuta 0 diterenta intre regresii sl modele multinivel. in general 
pornesc de la teste. Am verificat autocoretatia, endogeneitatea. 
10. Avand in vedere cele 2 modele din erticot nu crezi ca exista probleme de endogeneitate 
cauzate de "reverse ceuselity"? 
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Raspuns: Nu consider ca sunt eronate concluziile. Am vrut sa evidentiez ca rnultinationalele pot 
avea efecte negative 
11.Te rog saexplici rettooementu! economic al paragrafului 2 de fa pg 60. 
Raspuns: Modelul s-a dovedit rnai bun aplicat pe acele date ~i a condus la aceasta predictie . 
12. In ce j urnal din domeruu! Finan(e ai In vedere sapublici In urmatorii 3 ani?� 
International Finance, dar nu pot sa spun ca mi-am propus un anume jurnal, trebuie sa gasesc� 
o terna mai Intai in domen iu. 
13.Cum vrei sa conturezi orienteree pe Finente, pe ce tematici?� 
Raspuns: Piete de capital, as lucra pe serii de timp ~i sa folosesc metode pe care nu Ie-am� 
folosit pana acum.� 
14. Cum esti dispusa sa ;mparla~e!?ti cu doctoranzii experienie te ? 
Raspuns: Trebuie facuta 0 investitie mare la masterat in metode cantitative pentru a avea� 
doctoranzi buni. Se pot organiza tntalnin neformale period ice cu masteranzii sau doctoranzii pe� 
temele de preqatire .� 

Tn final, dupa deliberari, presedintele de comisie prezinta rezultatul propus de comisia de� 
specialitate.� 
In incheierea sedintei. se da cuvantul candidatului.� 

Pregedinte, Secretar, 
Prof.dr. Gabriel Bratucu Conf.dr. loana Bianca Chitu 
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